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Nr. 6 - 2022 

 

Referat 

Skolebestyrelsesmøde 

Hærvejsskolen 

Onsdag den 10.08.2022  

kl. 17.15 

I PM2 

 

 

 

 

 
Afbud: Eleverne – der er ikke valgt elevråd endnu 

Afbud næste møde:  

Fraværende:  

Sang: Pernille 

Sang næste møde: IMC 

  

Referat:  

  

  

55/22  

Godkendelse af referat fra skolebe-

styrelsesmødet den 14.6.2022.     

 

Herunder drøftelse af, hvordan vi 

fremover skal sikre, at referatet er 

godkendt, inden det sendes ud til 

forældre. 

 

 

Godkendt 

Forældrevalgte. Det tilstræbes, at vi har fokus på at 

overholde principperne. 

 

Referat sendes ud til SB først. Skolebestyrelsen har en 

uge til at komme med kommentarer, inden referatet 

sendes ud til medarbejderne og lægges på 

hjemmesiden til forældre. Hvis der er rettelser af 

betydende karakter – og det afgør PR evt. sammen 

med formand – så afventes næste SB-møde, inden det 

lægges ud. 

 

10 min  

  

  

56/22  

Meddelelser fra:                  

a) Eleverne Ikke valgt endnu 

b) Ledelsen SFO:  

Super god sommerferie. Mange af de nye børn startede 

op den 1. august. Det var meget positivt. 

Store udfordringer med komme/gå systemet, det har 

været nede adskillige gange, og der mangler ret mange 

børn i systemet. Det er frustrerende, at forældrene ikke 

kan skrive til os, og at vi ikke kan se, hvem der er 

kommet/gået. 

Klubben - er kommet godt i gang, Det har været svært 

for forældrene at ind. Klubben forventer at få omkring 

30 børn. 

BHV kl. 
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Fin modtagelse af de nye, god sang fra 3 klasserne. 

Mange børn i klasserne. I sommerferien er der kommet 

nogle udmeldelser, så klasserne har henholdsvis 24, 26 

og 27 børn.  

Indskolingen: 

Er kommet godt i gang. Der er meget fokus på 1. 

årgang. Konsulent fra PPR, Lill, er startet op med 

1.årgang og lærerne. 

PPR skal køre SEI igen med 1. årgang. 

Specialklassen – Der er kommet 2 nye børn til 0.  

Første skoledag er i år blevet lavet om til 

klasselærerdag. Det har været godt for både voksne og 

børn. 

Vi er startet ud med to sygemeldinger. 

Mellemtrinnet: 

Roser til personalet, de har været super gode og fået 

startet fint op. 

Vi har fået en ny 4. årgang, og vi har valgt at AKT-

lærer er med i opstarten. 

SEI bliver ligeledes en del af vores 4. årgang. 

Der er kommet 2 nye undervisere. 

Udskolingen: 

Er kommet godt i gang. 

Valgfag er søsat. I år bliver 6 valgfag som ”5. valgfag”. 

Valgfag bliver introduceret for eleverne. 

Vi modtager fortsat elever, det betyder blandt andet at 

vi har store 8. klasser. 

Vi har fået 3 nye dygtige nyansatte. 

Skoleleder: 

Vi har velkomst samtaler med alle de nye om en 

måneds tid. Lige nu ser det ud til, at alle de nye er 

glade for at starte op. Elevråd bliver valgt i næste uge.  

 15 min  

  

   

57/22  

Orientering fra:   

a) Medarbejderrepræsentanter Skoledelen: 

Torsdag var alle lærerne samlet i Arena Aabenraa 

omkring universitetsskolen og digitalisering. 

Dansklærerne har været igennem universitetsskolen og 

nu skal matematik, ikke dansk-matematik og en del af 

specialklasselærerne så i gang. 

Der er mange nye kollegaer, i alt startede 11 nye 

kollegaer 1. august. Folk har været gode til at tage 

imod dem. 

SFO: 

Sommerudflugt til Vestersøen. 77 børn var tilmeldt, 

men på dagen kom der kun 44 børn. Det blev en dyr 

fornøjelse. God tur og personalet og de børn, der var 

med, var glade for turen 

Der er store udfordringer med Aula. 

Godt personale arrangement i fredags. 

Er glad for, at skolen havde opmærksomhed på et 

tidligere skolebestyrelsesmedlem, som desværre ikke er 

mere. 
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b) Forældrevalgte Annelene: Sidder i bestyrelsen for udviklingsrådet. Vi vil 

gerne gøre mere ud af området nord for skolen, men 

har ikke helt nok kapacitet til det. Vi håber, at skolen vil 

være en del af det. Vi har et ønske om, at det kan 

inddrages i biologi og naturfag. 

Vivi: Børnene er startet i skolen igen. De er trætte, men 

glade, når de kommer hjem. 

Anders: Redegør for hvad den nye bestyrelse kan bruge 

dette punkt til. Hvis I får nogle spørgsmål fra andre 

forældre eller hører noget som kan være interessant for 

SB, kan man bringe det op her. 

Christian: En sansehave kunne være fint. 

Har en fornemmelse af, at det går godt på skolen 

Lidt mere forberedelsestid til økonomiark, så vi har 

mulighed for at kommentere på det. 

Savner en præsentation af børnenes lærer. 

Hvor er vi på vej hen med cykelstien foran skolevejen. 

Man skal være vågen og opmærksom på ikke at blive 

kørt ned. 

Hvad er der sket med mobiltelefon i udskolingen og det 

forsøg vi indgik: ” telefonerne skal være i tasken”.  

Anette: Vi er nu gået tilbage til det gamle, da det var 

svært for flere elever at administrere.  

På næste møde revideres mediepolitikken. 

Valgfag: Hvordan er proceduren for at finde de valgfag 

eleverne kan vælge?  

Anette Nogle fag er en stor succes, de er altid med. Og 

så plejer vi at oprette de fag som vi tror eleverne kunne 

tænke sig. 

Susanne de Groot: Dejligt at være tilbage, børnene er 

glade for at være tilbage. God information til 

forældrene. 

Dejligt at vi har en tradition med rød løber og flag, det 

virker godt. 

Bus: Det er fint, at skolen giver eleverne fri lidt før, så 

de kan nå ud til bussen. Jeg håber ikke, at det bliver en 

permanent løsning. Er godt klar over, at det er et tungt 

system at arbejde med. 

Fællessti fungerer ikke optimalt. De store børn kommer 

nogen gange til at køre ind i de små børn, da de små 

børn er så spontane. Har set det flere gange. 

Mange synes, at der er for mange informationer på 

AULA. 

Kunne godt ønske mig, at svømning lå på et andet 

tidspunkt. 

PR: Svømning kan desværre kun ligge der, hvor den 

ligger. Vi bliver tildelt svømmetid af kommunen – og vi 

er afhængige af de andre skoler, som også har 

svømmetid i Rødekro. 

 

 

c) Formanden Har ingen meddelelser pt. 

10 min  
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58/22  

Introduktion af nyvalgte til 

skolebestyrelsen: 

 Forventninger fra de nyvalgte 

medlemmer. 

 Påmindelse om kommunalt 

kursus den 7.9. kl. 17.00 på 

Kongehøjskolen. 

 Skolebestyrelsens opgaver.  

 Revision af Årshjul. 

 Hvad skal der yderligere ske for 

at ryste skolebestyrelsen 

sammen? 

Pernille og Jørgen vil gerne fortælle noget om arbejdet i 

SB. Men vi vil også gerne høre noget fra jer og jeres 

forventninger. 

Åben dialog omkring tingene.  

Tingene skal holdes i helikopterperspektiv, vil gerne 

kunne tale som forældrene. Håber, at vi kan dele 

tingene uden at komme ind på personsager. 

Kommunal kursus: Susanne, Pernille, Jørgen, Vivi 

ønsker at deltage. Hvis der er flere, skal man skrive til 

Pernille inden torsdag 18/8. 

Jørgen: Arbejdet i SB er altid kompromissøgende. SB 

har altid haft tillid til skolen, og vi har et godt og 

konstruktivt samarbejde. 

Jørgen udlevere et fint og overskueligt dokument er 

omhandler Skolebestyrelsens arbejde. 

Bilag vedlægges.  

Årshjulet pkt til næste gang 

Jørgen: Vi har tidligere talt om at lave et arrangement 

for SB, en hygge aften, så vi kan lære hinanden bedre 

at kende. Er der stemning for det? Ja. Jørgen og Vivi 

finder på noget. 

 

Pernille og Jørgen 20 min  

Bilag: Årshjul 

Årshjul 2021.docx

 

 

  

  

59/22  

Evaluering af skolestart. Udskolingen:  

I denne uge bliver der hver dag arbejdet med trivsel i 

klasserne, og fredag har vi en alternativ dag med hver 

årgangen. 

Fælles opstart i hallen var mega hyggeligt.  

Mellemtrinnet:  

Opstart i hallen og opstart i afdelingen, var godt men vi 

gør måske noget andet til næste år. Fornemmer, at der 

er en god stemning, og vi er kommet godt i gang. Det 

summer af glæde på gangene. 

Indskolingen: Morgensang er startet op hver morgen 

igen. Det har været svært at være delt op på grund af 

Corona - og nu kan vi igen lære hinanden af kende. Vi 

håber på bedre trivsel. Vi er super glade for vores 

morgensang, og flere af vores specialklasser er begyndt 

at deltage. 

Annelene: Er glad for, at forældrene har fået den 

invitation til at være med til opstarten.  

Susanne de Groot: Dejligt at garderoben er klar og 

dejligt, at morgensang er i gang igen. Børnene har 

været ramt i Corona.  

IMC: det er godt, at det ikke er Corona mere. På 0 kl. 

er vi sammen på årgangen igen. 
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Pernille: I forhold til specialklassen. En klasse på 

mellemtrinnet har fået 8 nye elever fra indskolingen på 

en gang - og det kræver meget at skulle forholde sig til 

mange nye børn på en gang. 

Vivi: Vi skal huske, at det ikke altid er godt for alle 

specialklassebørn at deltage i alt. 

Pernille: Vi har sidste skoleår arbejdet med vores 

værdier /vision. Nogle af de ting, som der har været 

fokus på, er blevet til virkelighed. Flagstangen er på 

plads. Fælles samling i hallen. Ny udsmykning på 

skolen. Kor for de voksne synger for børnene første 

skoledag. Det er godt, at vi får det til at ske. Dette er 

ikke bare en tom vision 

Nogle lærere har ønsket en fælles samling en gang om 

ugen, dette emne tages op i ledergruppen. 

 

Jørgen og alle 10 min  

  

  

Pause med spisning Tak for mad. 

10 min  

  

  

60/22  

Aftale om datoer for møder næste 

skoleår i skolebestyrelsen. 

Alle møder afholdes kl. 17.15-19.45. 

Mødetidspunkter aftales endeligt på 

første møde i august. 

OBS: Der er to ændringer i forslaget. 

Onsdag den 10.8. 

Tirsdag den 13.9. 

Onsdag den 25.10. 

Tirsdag den 29.11. 

Tirsdag den 10.1. 

Onsdag den 8.2. 

Onsdag den 15.3. 

Onsdag den 12.4. 

Onsdag den 10.5. 

Tirsdag den 13.6. 

 

Følgende dage blev aftalt. 

Onsdag den 10.8. 

Tirsdag den 20.9. 

Onsdag den 25.10. 

Tirsdag den 6.12. 

Tirsdag den 10.1. 

Onsdag den 8.2. 

Onsdag den 15.3. 

Tirsdag den 11.4. 

Mandag den 8.5. 

Tirsdag den 13.6. 

 

PR lægger møderne i kalenderen. 

Jørgen og Pernille 10 min  

  

  

61/22  

Aftaler om klassebesøg på 

forældremøder 0., 1., 4. og 7. årgang. 

Jørgen 0. kl 14/9 og 1 kl. 8/9 

Specialklasserne 17/8 Christian 

4. kl. 27/9 Anders 

7 kl. 22/8 Anders 

 

Tovholderne i møderne (klasselærere) inviterer de 

pågældende sb-medlemmer og sender dagsorden til 

dem. 

Lærerne har fået planchen fra SB, som de kan sætte i 

deres PP. 
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Forældremøder 

2022-2023.docx

Planche SB 

22-24.pptx
 

 

Jørgen 10 min  

  

  

62/22  

Hvordan kan skolebestyrelsen støtte 

arbejdet i trivselsrådene i klasser og 

årgange? 

 

Udsat 

Jørgen 10 min  

  

  

63/22  

Afgivelse af årsberetning – hvordan og 

hvornår? 

Jørgen. Hvornår og hvad skal vi lave til 

forældrearrangementet? Skal vi indkalde alle eller er 

det kun trivselsrådene? Arrangementet er i slutningen 

af efteråret. Pkt tages op næste gang 

Pernille og Jørgen 10 min  

  

  

64/22  

Status på økonomi. Udsat 

Pernille 10 min  

  

  

65/22  

Evt. - 

Alle 10 min  

  

 Punkter til senere møder: 

Drøftelse af princip for skolens brug af 

meddelelsesbøger. 

Orientering om valgfag i udskolingen. 

Revidering af skolens mediepolitik. 

Revidering af skolebestyrelsens årshjul. 

Møde om årsberetning med forældre. 

Drøftelse af revideret mål og indholdsbeskrivelse SFO – 

september. 

Værdiregelsæt – september. 

 

Årshjul er vedhæftet:  

Bilag: 

Årshjul 2021.docx

 
                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                


